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El Full de l’AMPA 
Publicació aperiòdica que surt de tant en tant 
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El Marc Unitari de la Comunitat Educativa de 
Catalunya, davant el procés de tramitació parla-
mentària de la Llei Orgànica d’Educació (LOE), 
volem fer públiques les prioritats que, al nostre 
entendre, han de guiar la millora del sistema edu-
catiu. Les mobilitzacions de sectors de la dreta 
social, religiosa i política - basades en interpretaci-
ons interessades i falses de les modificacions legis-
latives que es proposen - han generat temors in-
fundats i busquen eludir l'assumpció de les res-
ponsabilitats cíviques i socials que els correspo-
nen. 

L’anterior govern va imposar una llei - la LOCE - 
sense el més mínim consens i gens basada en una 
avaluació del procés i dels resultats del sistema 
vigent. Hi vam estar totalment en contra. Els actu-
als dèficits del sistema educatiu són responsabilitat 
de tots aquells que ens han governat durant els 
últims 15 anys. Ens preocupa especialment el risc 
de fractura i de conflicte social que pot produir la 
consolidació d’un sistema educatiu dual, molt 
diferent per a uns sectors socials que per a altres, 
si es cedeix a les demandes dels sectors socials més 
conservadors. 

Per tot això, partint de l’ampli consens existent 
sobre la necessitat d’adequar el nostre sistema 
educatiu a nous requeriments actuals i futurs i 
tenint com a un dels referents els objectius comuns 
marcats per a l'espai europeu, proposem: 

Equitat. Un sistema educatiu per a tothom que 
garanteixi l’equitat i la igualtat d’oportunitats, 
assegurant la justa compensació de desigual-
tats, perquè totes i tots els alumnes assoleixen 
l’èxit escolar. Això suposa unes condicions 
d’igualtat en l’accés i en l’escolarització de 

l’alumnat on tots els centres assumeixin la 
seva responsabilitat social. Considerem que la 
xarxa de centres de titularitat pública ha de 
ser l'eix vertebrador del sistema educatiu. 

Participació. Transparència i gestió democràtica 
i participativa en tots els centres, potenciant 
la implicació de les famílies, el professorat, 
l’alumnat i altres agents educatius i socials, 
fomentant els òrgans col·legiats de govern 
dels centres tot afavorint el lideratge pedagò-
gic dels equips directius. 

Laïcitat. Una escola laica, on totes les opcions 
religioses i de pensament tenen cabuda, basa-
da en els valors democràtics, de respecte i de 
solidaritat que són fonaments del nostre sis-
tema de convivència. Per tant, l’ensenyament 
confessional de qualsevol religió ha d’estar 
fora del currículum. 

Finançament. Un finançament adequat de l’edu-
cació que demostri que aquesta és una priori-
tat de la nostra societat i de la política dels 
nostres governs. Cal assolir el més aviat pos-
sible el 6% del PIB dedicat a l’educació. 

El MUCE de Catalunya fa una crida a tota la comu-
nitat educativa, a les forces socials i polítiques i a 
tota la ciutadania per avançar - tot assumint les 
responsabilitats que pertoquen a cada sector - cap 
a un consens social i polític que garanteixi l’estabi-
litat del sistema educatiu, fent sentir la nostra veu 
amb força a favor d'una escola pública laica i de 
qualitat, la millor garantia per construir una socie-
tat més equitativa, integrada i solidària. 

Adhesions:  muce.pangea.org/manifest/index.htm  

La LOE provoca mobilitzacions en contra a dreta i esquerra 

El passat  mes de novembre han 
estat diverses les manifestaci-
ons  motivades per la tramitació 

de la nova Llei d’Educació.  A 
l’esquerra,  “mani” del Sindicat 
d’Estudiants a Barcelona.  A la 

dreta la manifestació de Madrid 
a la que el PP va donar suport 
(imatges  de EL PAIS.es)  



Si heu passat per l’Institut 
darrerament haureu vist un 
tancament de fusta al vestí-
bul: són les obres de l’as-
censor. 

Aquestes obres, de les que 
ja ens fèiem ressò al darrer 
número del Full, van co-
mençar en plena activitat 
acadèmica sense que el pro-
jecte fos presentat ni a la 
direcció del centre, ni a 
l’AMPA ni al Consell Esco-
lar. 

Des de l’inici de les obres 
tant la Direcció del centre 
com l’AMPA hem fet gesti-
ons per aconseguir poder 

debatre amb algú amb capa-
citat de decisió sobre l’opor-
tunitat i l’encert d’unes o-
bres que ens destrossen 
irremissiblement dos labo-
ratoris i un aula, però fins 
ara tot ha estat en va: el 
Director ha rebut com a 
resposta una ordre taxativa 
per a no impedir l’inici de 
les obres, per la nostra ban-
da, després d’escriure for-
malment a tots els càrrecs 
del Dept.  d’Educació de la 
Generalitat, hem obtingut 
una increïble resposta del 
Director General de Centres 
en la que simplement ens 
diu que per a aquestes qües-

tions ens adrecem al Direc-
tor de l’Institut, com si fos a 
les seves mans altra cosa 
que obeir les “ordres” rebu-
des. 

Tot plegat dona la impressió 
de ser un veritable despro-
pòsit que ningú de l’admi-
nistració assumeix com a 
decisió pròpia, però que 
tampoc ningú està disposat 
a aturar o a fer enrera.  

Davant d’aquest panorama 
no ens queden gaire alter-
natives. El darrer cartutx; 
presentar el cas al Síndic de 
Greuges. Seguirem infor-
mant... 

ESPECIAL ASCENSOR: estat de la qüestió 

La 

Generalitat 

se’ns rifa, es 

passen la 

pilota els 

uns als 

altres i les 

obres 

segueixen 

destrossant 

el Vives 

 

 Pàgina 2 El Full de l ’AMPA 

ESPECIAL ASCENSOR: alternatives 

continu pujar escales que la 
seva salut no li permet. 

L’ascensor resol aquests 
problemes, però la solució 
adoptada sembla ser fruit 
d’un plantejament única-
ment presidit per un ab-
surd propòsit d’estalviar 
diners “al preu que sigui”.  

La solució que s’està tirant 
endavant pretén “aprofitar” 
el mateix ascensor per pri-
mària i secundària amb la 
“brillant” idea de posar-lo 
al mig dels dos centres. 
Això està obligant a portar 
l’ascensor al mig del porxo, 
com tants ascensors de la 
via pública que han acabat 
inutilitzats en poc temps.  

Això, d’entrada, deu ser 
més barat que posar dos 
ascensors completament 
interiors, als ulls de les 
escales respectives, però és 
clar, si quatre dies després 

L’ascensor de l’Institut és 
una reivindicació històrica 
del centre doncs és l’única 
alternativa per eliminar la 
barrera arquitectònica que 
representa l’escala com a 
única via per a accedir a les 
diferents plantes en les que 
es distribueixen les aules i 
els laboratoris del l’Institut.  

Fins al moment, si algú ha 
tingut dificultats per a pu-
jar escales (una cama en-
guixada, posem per cas) les 
alternatives han estat o bé 
carregar la víctima de la 
lesió a coll-i-be fins a l’aula 
on hagués d’anar, o inten-
tar muntar un horari en el 
que totes les seves activitats 
fossin a la planta baixa. 
Complicat, oi? La situació 
podria semblar còmica sinó 
fos perquè ja hem tingut 
aquest darrer curs la baixa 
d’un professor que ha dei-
xat el Vives per evitar-se un 

d’estrenar-lo l’ascensor ja 
està malmès, qui ha decidit 
posar-lo al porxo ja haurà 
aconseguit que el problema 
sigui un altre (seguretat, 
manteniment...etc.) no pas 
el de la presència de barre-
res arquitectòniques en un 
centre escolar i, per tant, un 
altre problema que es resol 
només per a cobrir l’expedi-
ent. I així fins quan?  

Ascensor a la via pública, 
fora de servei per breto-
lades 

Ascensors al Centre d’Art 
Reina Sofia de Madrid 
(deuen respectar el patri-
moni artístic, oi?) 



llegim en les diferents  pu-
blicacions del barri els arti-
cles que ells hi escriuen ens 
adonarem de totes aquestes 
seves demandes. Llegim 
com uns d’aquest joves ens 
ho expliquen   

“ Existeix un altre model 
d’oci, el no consumista - el 
de tota la vida- que queda 
cada cop a 2n terme.  Les 
institucions i mitjans de 
comunicació no posen cap 
èmfasi en promocionar un 
oci que no produeix cap 
b e n e f i c i  e c o n ò -
mic…..S’explica així per 
exemple la falta de locals 
per tot tipus de grups soci-
als: (joves, treballadors, 
avis,…) o entitats (esplais, 
associacions)  ..”  

Escoltem el que diu un noi 

No ho sabem pas, oi?   Però 
no oblidem que seguim 
sent nosaltres els seus còm-
plices i cal que estiguem 
atents al que necessiten o 
demanen els nostres fills. 
Ben segur que molts dema-
nen  roba, equips de músi-
ca, mòbils….  i la gamma 
completa de la nova tecno-
logia. Si aprofundim una 
mica i anem més enllà del 
que escriuen a les cartes 
ens adonem de seguida que 
també ens demanen que els 
donem llibertat, que els 
escoltem, que respectem els 
seus espais… en definitiva 
que els deixem créixer i 
viure la seva pròpia experi-
ència encertant o equivo-
cant el seu camí. Volen ser 
ells mateixos i volen sentir -
nos al seu costat estimant-
los tal com són. També si 

de 2n de batxillerat en una 
convivència a la muntanya:  

“Ha estat un lloc ideal per 
experimentar un altre estil 
d’oci educatiu on l’amistat i 
les relacions personals són 
el més important lluny de 
les comercials individualis-
tes i absorbents propostes 
de la ciutat”. 

Hi ha molts més escrits on 
al llarg de tot l’any els joves 
ens fan arribar les seves 
demandes:  reivindiquen 
locals on poder -se autoges-
tionar per fer les seves acti-
vitats: castellers, esplais, 
música etc. Ajudem a que 
els reis  arribin  carregats  
amb tot el necessari per 
poder al costat d’aquests 
joves aconseguir un canvi a 
la nostra societat. 

QUI SON ELS REIS? 
Maria Puigardeu 

El Consell 

Escolar 

Municipal de 

Districte, 

l’Associació 

de Veïns de 

Badal, Brasil 

Bordeta i la 

revista      

“El 15” es 

fan ressò del 

problema de 

l’ascensor 
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ESPECIAL ASCENSOR: ressò al barri 

Rectificació: Al 
darrer número del 
Full informàvem de 
les obres del tanca-
ment de la pista de 
bàsquet del pati i 
atribuíem equivoca-
dament el seu finan-
çament al C.E. Medi-
terrani quan en reali-
tat el seu finança-
ment  ha estat a càr-
rec del Districte.  Les 
nostres disculpes per 
l’error.  



Ens trobem els dar-
rers dijous de cada 
mes a l’Institut  a les 
18:30. 

Activitats 
l’Institut. 

10 de novembre 
Primera activitat de l’Escola 
de Pares de l’AMPA.  

Si el curs passat vau assistir 
als tallers que vàrem fer 
amb l’Ester Colet sobre els 
conflictes a l’adolescència, o 
si us van agradar l’orxata i 
les pastes que vàrem tastar 
tot discutint sobre els pro-
grames de ràdio que escol-
ten els nostres fills, sapi-
gueu que estem disposats a 
tornar-hi.  

Ah!, i si no veu tenir ocasió 
de ser-hi el curs passat, 

27 d’octubre Assem-

blea General Ordinària de 
l’AMPA. 

A més de l’aprovació d’acti-
vitats i pressupostos caldrà 
renovar i ampliar comissi-
ons i plantejar-se projectes 
com el dels llibres de text. 

Aneu-vos reservant l’agen-
da!  No hi falteu! 

 

31 d’octubre Finalitza 

el termini per presentar 
sol·licituds de beca per al 
Batxillerat. Podeu comprar 
els impresos a l’estanc i 
presentar la sol·licitud a 

aquesta vegada us avisem 
amb temps perquè no us 
agafi desprevinguts. President: 

Jordi Camprubí  
Vicepresidenta: 

Marta Reixach  
Secretària: 

Laura Bernadas 
Tresorer: 

Enric Zamora 
Vocals: 

Antonio Angel  
Mari Paz Gómez 

Rosa Navalpotro 
Maria Puigardeu 
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Agenda 
16 de novembre: Con-
sell Escolar Municipal 
de Districte (CEMD) en 
el que s’ha presentat 
l’informe de matrícula 
que permet veure com 
augmenta la demanda a 
la concertada, augment 
al que no deu ser aliena 
la resistència d’aquests 
centres a matricular es-
tudiantat nouvingut. 

En el mateix Consell s’ha 
presentat un estudi so-
bre la utilització dels re-
cursos del barri per a 
activitats d’educació en 
el lleure, utilització que 
l’estudi conclou que po-
dria ser molt més inten-
sa. 

El CEMD va presentar el 
seu pla de treball per a 
aquest curs. 

Hi hem estat: 

2 de novembre: reunió 
sobre seguretat i pre-
venció als centres de 
secundària del Distric-
te. L’endemà del desple-
gament dels Mossos, el 
Districte va convocar una 
reunió de direccions i am-
pes de centres de secun-
dària per presentar ba-
lanç de les tasques de 
prevenció fetes el darrer 
any i demanar-ne una 
valoració. Hi ha un cert 
consens en que ha millo-
rat el paper   de dissuasió 
de la policia, al Vives s’ha 
percebut més presència 
policial i alguna actuació 
que ha permès, si més 
no, allunyar de les rodali-
es del centre algunes 
conductes problemàti-
ques. 

Al torn de paraules la 
Marta Reixach, de l’AM-
PA del Vives, va infor-
mar de la problemàtica 
de l’ascensor del Vives i 
va suscitar l’interès i el 
recolzament del Con-
sell, que va fer constar 
en acta aquesta presa 
de posició. 

Hi serem: 

20 de desembre: Tra-
dicional Concert de 
Nadal que se celebrarà 
com cada any a les Cot-
xeres de Sants, a les 7 
de la tarda i al que to-
tes les famílies del cen-
tre hi son especialment 
convidades. Enguany el 
concert constitueix el 
tret de sortida dels ac-
tes commemoratius del 
75è aniversari del Vives 

Recull de premsa   EL 15,  núm. 24 novembre de 2005 

Ens trobem els dar-
rers dijous de cada 
mes a l’Institut  a les 
18:30. 


